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Nina Nummela ja Juha Järä sekä 31 muuta valtuutettua jättivät seuraavan valtuuston työjärjestyksen 
mukaisen valtuustoaloitteen:

”Vantaan kaupunki kiinnittää runsaasti huomiota väestönkasvunsa muutoksiin. Väkiluvun kasvua 
uutisoidaan innokkaasti, mutta vähemmälle huomiolle jää muuton syyt - ja toisaalta runsas muutto 
muualle. Maankäyttöpoliittisista ohjelmaa ja strategioita työstetään, mutta varsin oleellista dataa 
puuttuu sen tekemiseen, johon nykyinen, harvakseltaan tehtävä asukasbarometri ei vastaa.

Olemme huolissamme muuttoliikkeestä ympäryskuntiin. Miksi lapsiperheet ja monet hyvät 
veronmaksajat muuttavat pois. Vantaa tarvitsee veronmaksajia kattaakseen nousevat kustannukset. 
Määrän sijasta pitäisi alkaa keskittymään myös laatuun. Puhumme paljon veto- ja pitovoimasta, joten 
olisi erityisen tärkeää kohdentaa kysely heille, joilta näihin saadaan ajantasainen vastaus eli muuttajille. 
Myös Vantaan vahvuuksia ja mahdollisuuksia saataisiin kyselyllä paremmin esille.

Esitämme, että Vantaan kaupunki selvittää vaihtoehdot ja kustannusarvion, jolla se alkaa toteuttamaan 
riittävän hyvää, ja tarvittaessa myös vuosittain kehitettävää, kyselyä Vantaalle muuttaneille ja Vantaalta 
poismuuttaville. Kyselyllä selvitettäisiin keskeisiä, mutta myös vähemmän vaikuttavia syitä, vapaakenttiä 
unohtamatta. Näin Vantaa ja sen päättäjät sekä virkamiehet saisivat arvokasta tietoa kehittyäkseen. 
Kyselyn/tutkimuksen tarvetta on useita kertoja esitetty, niin valtuustotyössä kuin seminaareissa, joten 
Vantaalla on vahvat perusteet ja tarve toteuttaa kyselytutkimus.”

Kaupunginvaltuusto 19.9.2022 § 13

Päätös:
Päätettiin ottaa asia käsiteltäväksi ja lähettää valtuustoaloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi.

_____

Talouden ja strategian palvelualue toteaa aloitteesta seuraavaa:

Vantaan muuttoliikkeen syihin on kiinnitetty huomioita talouden ja strategian palvelualueella. Asiaa on 
edistetty tilaamalla Innolink Oy:ltä selvitys asukkaiden syistä muuttaa Vantaalle sekä syistä muuttaa 
Vantaalta pois. Kysely toteutetaan puhelinhaastatteluina rekisteristä poimituille vastaajille. 
Puhelinhaastattelua pidetiin hyvänä lähestymistapana, koska vastausprosentti on tällöin yleensä 
esimerkiksi postikyselyä korkeampi. Kyselyssä huomioidaan taustakysymysten kautta myös mm. 
perhetilanne ja tulostaso, jolloin voidaan analysoida tarkemmin, eroaako muuton syyt eri 
väestöryhmillä. Kyselyssä on mahdollisuus antaa myös avovastauksia. 

Tarvittaessa kysely voidaan toistaa vuosittain tai jollain muualla aikavälillä. Tämä voidaan linjata 
tarkemmin, kun ensimmäisen kyselyn tulokset ovat käytettävissä. Tulokset valmistunevat huhtikuussa ja 
niitä tullaan myös esittelemään luottamushenkilöille. Tutkimustiimi kehittää myös rekisteripohjaisia 



menetelmiä seurata muun muassa Vantaalle muuttaneiden ja sieltä pois muuttaneiden tulotasoa. Tätä 
aineistoa voidaan käyttää rikastamaan kyselyn tuloksia. 

Kaupunginhallitus 27.2.2023 § 33

Kaupunginjohtajan esitys:
Päätetään
a) antaa Nina Nummelalle ja Juha Järälle sekä 31 muulle allekirjoittaneelle valtuutetulle 

esityksen mukainen kaupunginhallituksen vastaus, ja
b) esittää kaupunginvaltuustolle merkittäväksi kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Päätös:
Hyväksyttiin esitys.

_____

Kaupunginvaltuusto 24.4.2023 § 7

Kaupunginhallituksen esitys:
Päätetään merkitä kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Päätös:
Hyväksyttiin esitys.
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